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P R O T O K Ó Ł  Nr XXVII/2012 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej  w dniu 30 listopada 2012r.  w sali Urzędu Gminy  
w Kotlinie w godz. od 900 do 1030 

 
 
I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
             Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czesław Moch witając: 
radnych, Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, 
Skarbnika Gminy Irenę Antczak, Przewodniczącego Rady Powiatu Tomasza Kosińskiego, 
sołtysów oraz redaktora Gazety Jarocińskiej. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził kworum, bowiem na ustawowy 
skład 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych. 
Nieobecny na sesji był sołtys Marian Żurek. 
Listy obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
               Wójt Gminy poinformował, że uwzględniając negatywną opinię Komisji Planu 
Gospodarczego, Budżetu i Finansów wyrażoną  na posiedzeniu Komisji w dniu 29 listopada 
2012r. co do przejęcia obowiązku przez Gminę  o odbieraniu odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy nie zgłasza wniosku o 
wprowadzenie projektów uchwał: w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości położonych na terenie gminy Kotlin, na których 
nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne oraz w sprawie stawki opłaty za 
pojemniki o określonej pojemności, które to projekty uchwał  omówione były na 
posiedzeniach stałych komisji Rady w dniu wczorajszym. 
Porządek obrad odczytany przez Przewodniczącego Rady: 
1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Gminy. 
4.Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XXV sesji  
    Rady. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXV sesji Rady oraz z wykonania  
    uchwał Rady. 
7. Podjęcie uchwał : 
    - w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  
       oraz ustalenia stawki takiej opłaty, 
    - w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 
      odpadami komunalnymi, 
    - w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
      komunalnymi, 
    - zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2012 rok. 
8. Wolne głosy i wnioski. 

 



2 
 

9. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XXV sesji Rady. 
10.  Zamknięcie obrad. 
 

ad.3 Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Gminy. 
               Protokół z XXVI sesji Rady Gminy wyłożony został do wglądu podczas posiedzeń 
stałych komisji Rady w dniu wczorajszym oraz podczas dzisiejszej sesji. 
Do protokołu radni nie wnieśli zastrzeżeń przyjmując go jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
ad.4 Interpelacje i zapytania radnych. 
              Interpelacje i zapytania zgłosili: 
Radny Krzysztof Szyszka pytał – kto zajmował się będzie odśnieżaniem w gminie? 
Radny pozytywnie ocenił  zakup przez Gminę skrzyń do piasku na okres zimy, określając, że 
jest to trafny zakup. 
Wójt odpowiedział, że do końca  tego roku odśnieżać będzie firma Stanisława 
Hadrzyńskiego. Po nowym roku  będzie to  najtańsza firma jaką Gmina wybierze z pośród 
ofert złożonych  po wysyłaniu przez Gminę zapytań ofertowych  przynajmniej do 3 
wykonawców. Będzie również pracował sprzęt Gminy, bowiem  do koparki zakupiono pług 
śnieżny. Na skrzyżowaniach i przy przejazdach kolejowych będą skrzynie z piaskiem.  
Radny Dariusz Józefiak podziękował za wyczyszczenie  cieku Lubianka w Sławoszewie.  
Radny Józefiak wnioskował o: 
- wyczyszczenie  przepustu pod drogą   powiatową w Sławoszewie przy posesji  Ratajczaka, 
- przeczyszczenie przepustu przy drodze  powiatowej w Sławoszewie  przy posesji Błaszczyk. 
Radny Maciej Skowron  wnioskował ponownie o wyrównanie nawierzchni jezdni na ul. 
Dworcowej  przy przejściu  dla pieszych , w miejscu którym po opadach deszczu  tworzy się 
kałuża. 
Radny Zdzisław Wodniczak  mówiąc, że wyczyszczono  Kotlinkę tak daleko jak można było 
wjechać koparką, wnioskował o wyczyszczenie Kotlinki  dalej  w miejscu gdzie jest mokro, 
ponieważ Kotlinka jak bokiem płynęła, tak płynie. 
Radny Wodniczak wnioskował: 
- o doprowadzenie do przejezdności drogi Twardów – Kurcew, 
- aby apelować o budowę obwodnicy Kotlina. 
Odnośnie cieków wodnych odpowiedział Wójt informując, że tyle można zrobić ile ma się 
środków. 
Wójt zapowiedział, że  w następnym roku gdy będą zatrudnieni pracownicy interwencyjni  
Kotlinka  zostanie oczyszczona z zakrzewień. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował o ustawienie koszy na śmieci takich jak są w Kotlinie 
także na wsiach przy kościele i przy świetlicach wiejskich. 
Wójt odpowiedział, że w Kotlinie kosze ustawiono i jest sondowanie jak mieszkańcy będą  się 
zachowywać i co do  nich będzie wrzucane. Gdy będą środki  Gmina zakupi kosze także na 
wsie. 
Sołtys Beata Skowrońska  mówiła, że  mieszkańcy mają pytania odnośnie odpadów 
komunalnych, bowiem  gdy były zebrania  sołeckie mówiono, że będą przeprowadzone 
konsultacje społeczne,  czy  została wybrana firma, że dzisiaj są takie stawki i czy te stawki 
narzucone są z góry. Sołtys informowała, że do tej pory za pojemnik płacono ok. 20 zł. Sołtys 
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pytała  gdzie pójdą pieniądze  z opłat za śmieci -  czy zostaną w Gminie, u Marszałka, czy nie 
wiadomo  gdzie ?  Dalej sołtys mówiła, że  społeczeństwo jest bardzo ubogie i płacąc za 
śmieci rodzice nie będą mieli środków, aby  dziecko idąc do szkoły miało chleb z masłem, a 
będzie miało z margaryną. Sołtys mówiąc, że wie, iż nie jest to wymysł Gminy tylko Państwa, 
prosiła o wyjaśnienie czy jest już wybrana firma odbierająca odpady i dlaczego stawka za 
odpady jest taka. 
Wójt odpowiedział, że firma  odbierająca odpady  wybrana zostanie po podjęciu uchwał 
dotyczących odpadów. Wójt przyznał, że żadna  z metod ustalenia opłaty  nie jest 
sprawiedliwa. Stawka, którą zaproponował  wynika z kalkulacji przygotowanej zgodnie  
z przepisami, biorą pod uwagę: ilość wytworzonych śmieci, liczbę  mieszkańców, koszty 
transportu, koszty administracyjne. 
Wójt mówił, że nie jest wolą Gminy wyrywanie pieniędzy od mieszkańców. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak pytał – czy na spotkaniach w których uczestniczył Wójt 
i Przewodniczący była poruszana kwestia dzieci i szkół  i czy było mówione o ulgach dla 
dzieci? 
Radny uważał, że Państwo godzi w rodziny wielodzietne.  Studiujący nie będą liczeni do 
opłaty, a co z uczącymi się w szkołach? 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że  nie ma różnicowania. Opłata naliczana będzie także od 
osób, które  na cały dzień wybywają do pracy.  Zdaniem Przewodniczącego jest to totalne 
nieporozumienie ze śmieciami, wręcz niepoważne, aby narzucać, że jest naliczane od osoby, 
wody, od posesji. Najsprawiedliwiej  byłoby od ilości ale nie ma tego. Są tylko 3 metody – 
mówił Przewodniczący Rady. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak pytał – jakie sankcje będą gdy Rada nie podejmie uchwały? 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że  w przypadku gdy Rada nie podejmie uchwały opłatę 
ustali Regionalna Izba Obrachunkowa. 
Przewodniczący Rady zachęcał do zabrania głosu informując, że jest to punkt interpelacje i o 
śmieciach można jeszcze dyskutować w punkcie podejmowania uchwał i wszystko można 
zmienić jeżeli ktoś poda wniosek, to podda pod głosowanie i jest to oczywiste. 
Sołtys Mieczysław  Stefaniak mówił, że rodziny wielodzietne muszą  mieć częściej 
wywożone śmieci, wyliczając, że przy 5 osobach zapłacą 35,- zł, a przy 11 osobach zapłacą 
77,- zł i jeżeli więcej zapłacą, to powinni mieć częściej wywożone. 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że jeżeli rodzina wieloosobowa będzie miała 2 kosze, to 
będzie miała wszystko wywiezione. 
 
ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od 
XXV sesji Rady. 
                    Przewodniczący Rady poinformował, że po XXV sesji przekazał Wójtowi 
zgłoszone interpelacje i wnioski. 
Dużo czasu poświęcił na spotkania związane z uroczystą XXVI sesją Rady. 
Poza tym obecny był  na halowym turnieju piłki nożnej o Puchar Wójta Gminy z okazji 
Święta Narodowego. 
Brał udział w przygotowaniu materiałów na sesję Rady  i posiedzenia komisji Rady. 
Uczestniczył w posiedzeniu obu stałych komisji Rady. 
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Przewodniczący Rady poinformował Radę, że projekt budżetu Gminy na 2013 rok został 
złożony w biurze Rady w wymaganym terminie. 
Do informacji Przewodniczącego nie złożono uwag. 
 
ad.6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXV sesji Rady oraz           
z wykonania uchwał Rady. 
                   Wójt przedstawił informację o realizacji uchwał podjętych na XXV i XXVI sesji 
Rady Gminy oraz  o wydaniu  11 zarządzeniach od XXV sesji  Rady.  
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
Następnie Wójt poinformował o zrealizowanych zadaniach w okresie od 18 października  do 
29 listopada 2012r. w tym o: 
- zweryfikowaniu wniosku o pożyczkę do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
  i Gospodarki Wodnej w Poznaniu  na budowę kanalizacji sanitarnej w Woli  
  Książęcej. Wnioskowana kwota pożyczki  po zmianach to kwota 2.450.000,- zł. 
- zwołaniu w dniu 19 listopada rady budowy  w celu oceny postępu wykonanych prac  na 
  budowie kanalizacji sanitarnej w Woli Książęcej.  Wykonawca  firma WIRAX zobowiązał  
  się rozpocząć roboty w dniu 26 listopada br. 
- naradzie roboczej w dniu 20 listopada  w związku z rozbudową i przebudową Domu 
  Strażaka w Kotlinie, 
- odbiorze końcowym w dniu 21 listopada remontu kolektora kanalizacji sanitarnej  
  w Kotlinie, 
- ogłoszeniu przetargu na przewóz uczniów do szkół, na basen i na zawody sportowe   
  w obrębie Gminy w roku 2013, 
- przygotowaniu 5 wniosków  o przyznanie pomocy w ramach PROW na lata 2007 – 2013 ,  
  składanych za pośrednictwem Lidera Zielonej Wielkopolski na następujące zadania: remont  
  wraz z modernizacją świetlicy wiejskiej w: Sławoszewie, Kurcewie, Racendowie i Wilczy  
  oraz  na zorganizowanie  Dnia Kotlina – Święta Pomidora. 
Poza tym Wójt: 
- w dniu 25 października podpisał akt notarialny  nabywając grunty od RSP w Upadłości  
  w Kotlinie  pod budowę ścieżki rowerowej  przy drodze nr 11, 
- 25 października uczestniczył w spotkaniu w Pleszewie w sprawie funkcjonowania 
  organizacji pozarządowych, 
- 27 października brał udział w Święcie Pieczonego Ziemniaka  w Parzewie, 
- 9 listopada uczestniczył w obchodach zakończenia Roku 2012 Roku Ks.  Stanisława 
  Rymarkiewicza, 
- 10 listopada uczestniczył wspólnie z Przewodniczącym Rady oraz radnymi Grzegorzem  
  Warmuzem i Szczepanem Szymczakiem w pogrzebie najstarszej mieszkanki gminy,  
- 12 listopada uczestniczył w spotkaniu roboczym Lidera Zielonej Wielkopolski  
  zorganizowanym  w Kórniku, 
- 15 listopada  odbył spotkanie robocze z prezesem Jarocińskich Linii Autobusowych  
   i prezesem  Pleszewskich Linii Autobusowych w celu ustalenia możliwości finansowych 
   przejazdu transportu publicznego, 
- 28 listopada złożono wnioski o przyznanie pomocy  finansowej do Lidera Zielonej  
  Wielkopolski. 
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Do informacji przedstawionej przez Wójta nie wniesiono uwag. 
 
ad. 7  Podjęcie uchwał. 
                    Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji o przedstawienie 
opinii komisji  o projektach uchwał. 
                    Przewodniczący  Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  Stefan Taczała  poinformował, że 
jednym z  tematów posiedzenia  było zaopiniowanie projektu  budżetu Gminy na 2013 rok. 
Drugim  tematem było zaopiniowanie projektów uchwał. Dyskusja dotyczyła metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz ustalenia stawki tej 
opłaty. Przewodniczący Komisji informował, że Wójt przekonywał, że  stawka 7 i 12 zł jest 
to stawka minimalna jaką Rada może uchwalić. 
Przewodniczący Komisji proponował, aby nie podejmować jeszcze dzisiaj tej uchwały. 
Informował, że każdy z radnych uważa, że stawka 7,- zł jest to za dużo. Przewodniczący 
Komisji mówił, że przez przymus głosowano na posiedzeniu Komisji. Nie  miał wyjścia  
i uznano propozycję Wójta za słuszną. 
Do pozostałych uchwał Komisja nie wniosła uwag, opiniując je pozytywnie. 
                    Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław 
Wodniczak poinformował, że tematem posiedzenia Komisji w dniu wczorajszym było 
zaopiniowanie projektu budżetu Gminy na 2013 rok oraz analiza projektu Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy. 
Kolejnym tematem posiedzenia Komisji było zaopiniowanie projektów uchwał, a dyskusja 
dotyczyła stawki za śmieci – mówił Przewodniczący Komisji. 
Zdaniem Przewodniczącego Komisji, Rada  jest pod ścianą, bo jak mówił Wójt  i radca 
prawny  na posiedzeniu  Komisji, gdy Rada nie uchwali stawki, zrobi to Wojewoda i nie 
wiadomo w jakiej wysokości. Wszyscy radni uważają, że stawka wyliczona przez Wójta jest 
za wysoka. Przewodniczący Komisji dalej  mówił, że Wójt informował, że Gmina nie może 
dokładać  do śmieci   i wyliczył  chyba według jakiejś kalkulacji stawki 7 i 12 zł. 
Przewodniczący Komisji uważał, że największe oburzenie mieszkańców będzie  na Wójta   
i na Gminę, chociaż nie od nas to zależy. 
Wójt odpowiedział, że wspólnie ponosimy odpowiedzialność, co  również potwierdził to 
Przewodniczący Rady.  
Przewodniczący Komisji mówił, że On do tego ręki nie przyłoży. 
Odnosząc się do pozostałych projektów uchwał Komisja nie wniosła uwag. 
Przewodniczący Rady mówił, że temat ten jest bardzo trudny i bardzo drażliwy i co 
najciekawsze wszyscy się rozumiemy i stoimy pod ścianą. 
Przewodniczący Rady przedstawił swoje wyliczenie, na swoim przykładzie gdzie oddawał 
wszystkie odpady i biorąc pod uwagę 1500 posesji w gminie pomnożył  przez 20zł – koszt za 
kubeł  miesięcznie, co dało 30.000,- zł w skali miesiąca. 
Według deklaracji 6900 osób razy 7,-zł , równa się 48 tys. zł. 
Przewodniczący Rady twierdził, że jest to źle, po prostu źle i przyznał, że nie wie jak z tego 
wyjść. Dalej Przewodniczący wyliczał: 6900 x 5,- zł + 34 tys. zł w skali miesiąca. 
Przewodniczący poinformował, że w grudniu będzie jeszcze sesja i być może należy jeszcze 
przemyśleć. 
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Przewodniczący o zabranie głosu poprosił Wójta. 
Wójt przypomniał, że na posiedzeniach Komisji temat ten  bardzo wnikliwie został 
przedyskutowany. Temat ten również przedstawiła mecenas  radca prawny omawiając metody 
naliczania opłaty i informując, że stawka musi być poparta kalkulacją. 
Wójt wyjaśnił, że  stawka 7,- zł , którą zaproponował wynika z wyliczeń i jest to wariant 
najbardziej optymistyczny. Przy wyliczeniach brano pod uwagę informację od operatorów, 
czyli ogólną ilość śmieci tonażowo, które odbierają , przekalkulowana przez tzw. wariant 
unieszkodliwiania, plus koszty transportu, gdzie ogólna wartość tzw. kosztów roboczych 
samego materiału śmieciowego kształtowała się na poziomie ponad 500 tys. zł. Do tego 
dochodzą koszty administracyjne – ok. 60 tys. zł, z tego: zakup oprogramowania, aktualizacja 
oprogramowania, korespondencja, upomnienia wysyłane listem poleconym, etat, materiały 
biurowe. Podliczając wszystkie koszty  Wójt wyliczył kwotę 582 tys. zł. Dzieląc  582 tys. zł 
przez 12 miesięcy jest to 48.528,62 zł i dzieląc  ją przez 6.929 mieszkańców równa się 7,- zł. 
Wójt poinformował, że do kalkulacji brano 6900 mieszkańców, a może okazać się, że będzie 
to 5 tys. lub 4 tys., ponieważ są studenci, są uczniowie przebywający w internatach, osoby 
wyjeżdżające do pracy. Wójt wyjaśnił, że schodząc poniżej 7,- zł Gmina musiałaby dokładać 
do tego, a ustawa nie przewiduje  możliwości dofinansowania przez Gminę systemu 
gospodarki odpadami. 
Zdaniem Wójta  w 4 metodach ustalenia opłaty  nie ma metody zdrowej, metody  logicznej, 
która odzwierciedlałaby sprawiedliwość społeczną. Zdaniem Wójta zaproponowana  stawka 
7,- zł jest do przyjęcia.  
Uchwały dotyczące opłaty podlegają nadzorowi RIO, która może sprawdzić  sposób jej 
naliczenia. 
Wójt przyznał, że społeczeństwo ubożeje i jest pewien procent osób, które mają trudności 
finansowe i nie będą płacić na bieżąco opłaty. 
Wójt wyjaśniał, że przepisy ustawy nie dają możliwości zwolnienia z opłaty, ani obniżenia  
opłaty  za dzieci lub osoby w podeszłym wieku. 
Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady zastanawiając się kto wymyślił  tę ustawę i czy 
nie robił tego  w jakiejś hipnozie. Wychodzi na to, że ci co już mają w życiu lżej, których 
dzieci wyuczyły się, pracują, wyjechały, płacić będą mniej, a dopłacać będą do nich rodziny 
wielodzietne, które mają problem czy wybrać margarynę czy masło. Przewodniczący 
poinformował, że mówi o tym  na swoim przykładzie, bo płaciłby teraz mniej niż dotychczas.  
Przewodniczący przyznał, że rozumie wyliczenia Wójta, ale w RIO też mają  głowy na karku      
i też potrafią  myśleć. Sposób naliczania opłaty Przewodniczący nazwał absurdem. 
Radny Krzysztof Szyszka  mówił, że śledzi różne gminy i wszyscy mają ten sam problem       
i uchwały  podejmować będą w najbliższych dniach.  Radny dał przykład gminy, która 
ustaliła stawki od gospodarstwa  i zastosowała ulgi, wobec tego można stosować ulgi, czy nie 
– pytał radny. Inna gmina  zamierza wprowadzić  system mieszany.  
Radny Szyszka zwracając się do Wójta proponował odłożenie o tydzień  podjęcie uchwał        
i odbycie jednej  sesji więcej i ustalenie opłaty sprawiedliwszej dla mieszkańców, a jeżeli nie 
będzie innej możliwości podjęcie zaproponowanego projektu uchwały przez Wójta. Radny 
mówił, że chodzi o koszty administracyjne. Radny  Szyszka wypowiedział się za opłatą od 
gospodarstwa, uważając, że jest to bardziej miarodajne i koszty  administracyjne przy tej  
metodzie są mniejsze. Także wójtowie  i burmistrzowie twierdzą, że system ryczałtowy jest 
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najmniej administracyjnie kosztowny, bo nikt budynku od razu nie wybuduje, czy nie 
wyburzy, a  w ludności jest duża migracja. 
Wójt zabierając głos mówił, że żadna z metod  naliczania opłaty nie jest dobra.  Opłata 40 czy 
35 zł  od gospodarstwa domowego też jest niesprawiedliwa dla osób samotnych i rodzin 2 
osobowych.  
Przewodniczący Rady  uważał, że powinna być opłata  zróżnicowana i on powinien przy 2 
osobach w rodzinie płacić minimum 10,- zł. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak porównując opłaty w ościennych gminach  mówił, że  
Gmina Kotlin stosunkowo  miałaby najniższe stawki. 
Radny twierdził, że Wójt jest optymistycznie nastawiony wyliczając opłatę  od 6900 osób  tj. 
od 90% mieszkańców. Radny Szymkowiak pytał – co się stanie gdy będzie to 4 tys. osób, kto 
zapłaci za odbiór tych śmieci, bo nie płacąc,  odpady i tak będą odbierane od tych osób.. 
Wójt odpowiedział, że przewiduje, że nie będzie płaciło ok. 20%  mieszkańców. Koszty 
pokryje Gmina. Jedyną formą ulgi  w opłacie może być umorzenie lub odroczenie terminu 
płatności. Wójt mówił, że postara się zmniejszyć koszty administracyjne, dokładając 
obowiązków pracownikom i jeżeli będzie miał taką możliwość będzie zatrudniał na 6 
miesięcy pracownika  skierowanego z Powiatowego Urzędu Pracy.  
Operatorowi, który wybrany zostanie w przetargu Gmina musi zapłacić, a od mieszkańców 
ściągać będzie  zaległości opłaty tak, jak robi to w przypadku podatków lokalnych. 
Przewodniczący Rady rozważał czy nie lepiej ustalić mniejszą stawkę, zaryzykować, albo 
zmienić później. 
Radny Zdzisław Wodniczak mówiąc, że wierzy w wyliczenia Wójta, przypomniał, że Gmina 
na siłę odeszła od ryczałtu za wodę montując liczniki żeby wyliczyć ścieki, a teraz  wpycha 
się ryczałt od osoby. Radny  zastanawiał się czy nie lepsza jest propozycja radnego Szyszki 
wyliczenia opłaty od posesji. Dalej radny tłumaczył, że  1 osoba zamieszkująca                       
w nieruchomości  ma tyle samo popiołu co w nieruchomości w której zamieszkuje 5 osób. 
Natomiast opakowania po proszku do prania  czy po czymś innym można spalić albo dać  na 
makulaturę. Radny Wodniczak zastanawiał się czy nie lepszy byłby system od rodziny. 
Sołtys Janusz Sierański  dał przykład  mieszkanki  emerytki pobierającej 800,- zł emerytury      
i rodziny 7 osobowej w której każdy pracuje , wskazując, że rodzinie tej będzie lżej                
w płaceniu za odpady. Sołtys zwracając się do radnego Wodniczaka prosił, aby zastanowił się 
nad tym co proponuje. 
Radny Bogdan Pacholak pytał – czy Rada ma coś do powiedzenia i gdzie ta samorządność? 
Radny Pacholak twierdził, że  gdyby była opłata tylko 1,- zł od osoby, to też będzie 
niesprawiedliwie, bo rodzina 7 osobowa zapłaci 7 zł , a 1 osobowa 1 zł. Radny uważał, że 
Rada powinna zrobić tak, żeby w gminie było czysto. Radny uważał, że najpierw powinien 
być przetarg , następnie kalkulacja i ustalenie stawki. Radny Pacholak powiedział, że ręki nie 
podniesie za zaproponowaną stawką, bo bałby się wyjść na ulicę, bo taka jest sytuacja na wsi. 
Radny Czesław Smoliński zaproponował stawkę 5,- zł. 
Radny Krzysztof Szyszka wnioskował o przesunięcie terminu podjęcia uchwał śmieciowych  
i zaproszenie również sołtysów na spotkanie, którzy są też zainteresowani  i przedyskutować 
jeszcze raz i dojść do  jakiegoś konsensusu. Radny Szyszka uważał, że sołtysi  powinni 
uczestniczyć w dyskusji nad ustaleniem stawki, ponieważ zwalą to na radnych mówiąc, że oni 
nie mieli  na to wpływu, a sołtysi są bliżej społeczeństwa. 
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Radny Szyszka uważał, że koszty należy rozłożyć równomiernie, a nie w taki rażący sposób. 
Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie wniosek radnego Czesława Smolińskiego o 
ustalenie stawki   wysokości 5,- zł os osoby. 
Za wnioskiem głosowało 3 radnych, przeciw było 9 i 3 wstrzymało się od głosu. 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego Krzysztofa Szyszki o 
przesunięcie terminu podjęcia 3 uchwał dotyczących gospodarki  odpadami będących             
w porządku obrad dzisiejszej sesji. 
Za wnioskiem  radnego Szyszki głosowało 15 radnych. 
Projekty uchwał stanowią załączniki do protokołu. 
         Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy na rok 2012. 
Uchwała Nr XXVII/141/2012 podjęta została  15 głosami „za”. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.8 Wolne głosy i wnioski. 
                  Przewodniczący Rady prosił, aby nie podejmować już dyskusji na temat śmieci. 
Radna Jolanta Urbaniak  wnioskowała o  naprawę lampy oświetlenia ulicznego  przy bloku 
SML-W w Kotlinie przy ul. Powstańców Wlkp. przy bloku nr 11 w kierunku bloku nr 7. 
Radny Bogdan Pacholak  wnioskował o przegląd lamp ulicznych. 
Sołtys Beata Skowrońska wnioskowała o wyrównanie pobocza drogi  Kotlin – Sławoszew  za 
firma MAXOLA przy znakach drogowych – sierżantach gdzie pobocze jest o 35 – 40 cm 
poniżej jezdni. 
 
ad.9  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania zgłoszone na XXV sesji Rady. 
                      Wójt poinformował, że wnioski dotyczące dróg powiatowych przekazano do 
Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie na które otrzymano odpowiedź w której informuje 
się, że: 
- potrzebę montażu lustra na skrzyżowaniu dróg Kurcew – Wola Książęca z drogą Twardów –  
  Wyszki  w miejscowości Twardów rozstrzygnie Komisja ds. Zarządzania Ruchem na 
  Drogach Powiatowych i Gminnych w Powiecie Jarocińskim. Do Komisji tej przesłano 
  również wnioski z prośbą o dokonanie oceny zamontowanych znaków przy ul. Norwida 
  i potrzebę umieszczenia znaku drogowego „Uwaga na drogę z pierwszeństwem przejazdu”  
  w Twardowie przy drodze gminnej, w odległości kilkudziesięciu metrów od skrzyżowania  
  z drogą powiatową. 
- wycinkę krzaków przy drogach powiatowych Zarząd zaplanował na okres zimy, 
- uzupełniono nawierzchnię asfaltową w Magnuszewicach na skrzyżowaniu dróg  
  Magnuszewice – Wyszki – Prusy. 
ZDP w Jarocinie nie udzielił jeszcze odpowiedzi  na wnioski o wyczyszczenie przepustów  
w ciągu cieku wodnego Lubianka w Sławoszewie i pod drogą Wola Książęca – Korzkwy przy 
skrzyżowaniu z drogą Kotlin – Sucha. 
          Urząd Miejski w Jarocinie poinformował, że Gmina Jarocin planowała w roku 
bieżącym remont drogi Jarocin – Słupia. Jednak z uwagi na trudną sytuacje finansową Gminy 
remont  ten nie został przeprowadzony. Gmina zapewnia, że w roku 2013 będzie starała się 
znaleźć środki na to zadanie. 
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           Energa – Operator Oddział w Kaliszu Rejon Dystrybucji w Jarocinie w odpowiedzi na 
wniosek o przycięcie gałęzi drzew przy liniach elektroenergetycznych poinformował, ze 
zgodnie z instrukcją ruchu i eksploatacji linii elektroenergetycznych przeprowadzane są 
cykliczne oględziny linii niskiego i średniego napięcia oraz stacji transformatorowych i z tych 
oględzin wynikają zabiegi konieczne do przeprowadzenia w celu zapewnienia prawidłowej 
eksploatacji sieci, w tym wycinka gałęzi. 
Wnioski o przegląd oświetlenia ulicznego przekazano do Spółki „ Oświetlenie Uliczne            
i Drogowe „ w Kaliszu. 
            Na pozostałe wnioski Wójt odpowiedział, że: 
- nawierzchnia przy przejściu dla pieszych na ul. Dworcowej zostanie  naprawiona 
  najwcześniej jak będzie można, chyba, że przeszkodzi zima, 
- lipy w Twardowie zostaną ścięte do końca br., 
- chodnik przy cmentarzu w Kotlinie zostanie naprawiony, 
- studzienka kanalizacyjna na ul. Spółdzielców została naprawiona, 
- droga na Wyszkach Górach została utwardzona, 
- część socjalna świetlicy w Twardowie została zabezpieczona, pozostała jeszcze piwnica tzw. 
  ziemianka, 
- likwidacja zastoiny wody w pobliżu DINO nie może być finansowana z budżetu Gminy, 
  ponieważ teren ten nie jest własnością Gminy, 
- pozostałe wnioski są w trakcie realizacji lub czekają na realizację.  
 
ad.9 Zakończenie obrad. 
                        Dziękując  za udział Przewodniczący Rady zamknął XVII sesję Rady Gminy 
Kotlin. 
 
Protokółowała: Paterczyk K.                                           Przewodnicz ący Rady 
                                                                                              Czesław  Moch 
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